
Zápis z jednání Konference ČSK  
konané 15.6. 2023 v Praze na Strahově 

 
 
V souladu se Stanovami Českého svazu kanoistů z.s. (ČSK), svolalo Předsednictvo ČSK svým rozhodnutím ze 
per rolam ze dne 11. 5. 2023 řádnou konferenci ČSK na čtvrtek 15. června 2023 od 16:00 hod., do sídla 
České unie sportu v Praze, na adrese Zátopkova 100/2, 169 00 Praha 6 - Břevnov. Konference proběhla 
v souladu s předpisy ČSK a právním řádem ČR. Členské subjekty byly včas informovány o termínu a 
programu konference a delegáti obdrželi v dostatečném předstihu písemné podklady k jednání.  
 
Jednání se účastnili delegáti tří sekcí ČSK ve stanovami určeném počtu, jejichž nominace byla schválena na 
valných hromadách jednotlivých sekcí ČSK, členové Výboru ČSK (všichni byli současně delegáty VH), 
členové Revizní komise ČSK, pracovníci sekretariátu ČSK a přizvaní hosté a (dle prezenční listiny). 
 
Přítomni: viz přiložená prezenční listina konference 
 

Program:  
1) Zahájení 
2) Schválení jednacího řádu 
3) Schválení programu konference 
4) Volba komisí: mandátové, návrhové, 
5) Zpráva o činnosti a hospodaření za uplynulé období 
6) Schválení účetní závěrky za rok 2022 
7) Zpráva revizní komise 
8) Zpráva mandátové komise 
9) Přijetí nových členů ČSK 
10) Diskuse a projednání celosvazových záležitostí - Projednání a schválení návrhu vnitřního předpisu 

ČSK pro konání VH sekcí 
11) Schválení usnesení Konference ČSK 
12) Závěr 

 
Zahájení:  
Jednání zahájil v 16:00 hodin předseda ČSK Stanislav Ježek, přivítal přítomné delegáty, poděkoval za 
činnost klubů pro hnutí a požádal zástupce klubů o co největší úsilí v regulaci byrokracie v rámci sportovní a 
klubové činnosti. Požádal předsedu sekce KR Jana Boháče o vedení schůze, který následně zahájil oficiální 
program schůze. 
 
Skrutátory byli navrženi pracovníci sekretariátu ČSK Marie Pavelková a Renata Sadílková a zapisovatelem I. 
Eichler.  
 
Schválení skrutátorů a zapisovatele Konference ČSK – jednomyslně schváleno  
 
Schválení Jednacího řádu (JŘ) Konference ČSK:  
JŘ byl předložen delegátům v předstihu písemně, k návrhu nebylo připomínek – JŘ byl jednomyslně 
schválen ve všech sekcích, celkovým poměrem hlasování 3:0.  
 
Schválení programu Konference ČSK: 
Návrh programu předložen delegátům písemně více jak 30 dní před konáním konference. K návrhu nebyly 
připomínky. Program byl delegáty konference jednomyslně schválen ve všech sekcích, celkovým poměrem 
hlasování sekcí 3:0. 
 
 



 
Volba komisí: 
Následně byly v souladu s jednacím řádem konference ČSK zvoleny orgány konference. Předložený návrh 
Předsednictva ČSK na složení Návrhové komise (pracovního předsednictva) a Mandátové komise nebyl 
z pléna doplněn ani připomínkován, hlasováno jednotlivě, celkovým poměrem hlasování sekcí 3:0 
schváleno složení: 
- Mandátová komise – Tomáš Antonín, Pavel Foukal, Zdeněk Krpata 
- Návrhová komise – David Fojtík, Petr Náprstek, Jaroslav Volf 
Obě komise byly delegáty Konference ČSK odsouhlaseny. 
 
Zpráva o činnosti a hospodaření za uplynulé období: 
Předseda sekce KR J. Boháč v úvodu zprávy stručně shrnul činnost svazu za poslední rok, aktivity oddílů i v 
po složitém covidovém období. Řeší se v klubech problémy s cenami energií v loděnicích a s platbami za 
pronájmy pozemků v majetku státu (Povodí atd.), kde svaz vyjednává s MF ČR možnost příznivějších 
podmínky pro nájemce. Financování svazu ze strany státu (především NSA) je přiměřené dobrým 
výsledkům státní reprezentace a patří mezi nejvyšší v rámci individuálních OH sportů. Nejdůležitějšími 
dotačními programy jsou „Talentovaná mládež a „Sportovní reprezentace“. V roce 2022 mírný pokles 
oproti 2021, pro 2023 opět  mírné navýšení dotace (cca 8-9%). 

Vyzvedl roli vodní turistiky, která zůstává velmi oblíbenou aktivitou veřejnosti a její atraktivita stále stoupá. 
Sekce VT a pomáhá i v ochraně podmínek pro vodáctví aktivním působením v AVTS, orientované na 
připomínkování úprav vodních toku a dodržování zákonů a vyhlášek, např. boj proti suchým jezům apod.  

V informaci k členské základně svazu bylo sděleno, že zůstává těsně nad hranicí 10 tis. členů. Komentováno 
bylo pojetí a struktura Rejstříku sportovců NSA a jeho rozdíl oproti Registračnímu systému ČSK. Musí 
pokračovat snaha svazu o udržení, případně navýšení stavu členské základny, zvýšení účasti členů 
v soutěžích, a zároveň se připravovat na stoupající zájem o nesoutěžní provozování kanoistiky. 

Byla zmíněna úroveň komunikace s NSA a konstatovány dobré vztahy ČSK – NSA a předsedů NSA a ČSK. 
Přetrvávají potíže s komunikací klubů s NSA pro její přetížení a absenci digitalizace administrativy NSA. Bylo 
upozorněno na náročnou administrativu dotací od NSA, značné zpoždění poskytování dotací, 
složitost zpracování žádostí i vyúčtování dotací NSA, a bylo tlumočeno sdělení NSA, že se bude snažit 
digitalizovat a zrychlit dotační agendu již pro rok 2024. Byl komentován význam dotačního programu NSA 
Provoz a údržba pro udržitelnost provozování loděnic, zmíněna situace z r. 2022 a očekávání pro rok 2023.  

J. Boháč informoval o specifikách a využití dotačního programu NSA Investice - materiálně technická 
základna pro státní reprezentaci. Následně zmínil úspěšné pořádání významných kanoistických akcí 
pořádaných ČSK v ČR v roce 2022 – SP ve vodním slalomu v Praze a SP v rychlostní kanoistice v Račicích s 
velmi kladným hodnocením ze strany zahraničních účastníků a ICF. Pokračoval informacemi k aktivitám 
MOV směrem ke kanoistice v olympijském programu. Z redukce kvalifikačních míst pro kanoistiku a změn 
tratí vyplývají velmi těžké kvalifikace na OH. Protože výslednost na OH je klíčová pro financování svazu, 
musí svaz musí stále udržovat potřebnou rovnováhu mezi podporou přípravy státní reprezentace, zejména 
na OH, a podporou oddílů a klubů, včetně talentované mládeže. 

Ve zprávě zazněl komentář k úspěšnému pořádání ankety „Kanoista roku 2022“ v kontextu „cena x výkon“, 
s významným mediálním ohlasem a relativně nízkými finančními náklady. Současně padla výzva 
k přemýšlení o inovaci či změně lokality.  

Prezentovány byly informace k majetkům ČSK – Císařská louka v Praze, Slapy – Skalice a podíl ČSK v NOC 
Račice, a záměry NSA v přípravě investiční dotace pro obnovu Národních olympijských center, klíčové pro 
rozvoj a výstavbu NOC Račice a zejména NOC Trója. Zmíněna byla informace k ukončení těžby písku 
v Račicích, po odepsané dohodě o narovnání s těžařem CEMEX, a.s., o aktivitách státu v sanaci důlních škod 
způsobených vydáním povolení k těžbě a souvisejících procesech. 

V oblasti marketingu a podpory dalších sportů zastřešených ICF J. Boháč uvedl spolupráci se 
svazovým partnerem Alpine Pro, se kterým končí kontrakt v roce 2024 s tím, že další marketingové aktivity 



si sekce regulují prostřednictvím uzavíraných smluv s reprezentanty a koordinovanou spoluprací 
s manažery sportovců a partnerů sekcí. V oblasti zastřešení a finanční podpory aktivit dalších kanoistických 
sportů, zastřešených ICF a z toho titulu v ČR působících pod ČSK bylo sděleno, že jednotlivé sportovně 
technické komise pracují s kolísavou aktivitou, stabilně a pravidelně s ČSK komunikuje STK dračích lodí, 
ocean paddling, SUP a freestyle, méně již kanoe polo. 

J. Boháč komentoval i jednotlivé předem písemně zaslané informace k hospodaření svazu. Hospodaření 
sekcí je projednáváno a schvalováno v sekcích na jednotlivých VH. Hospodaření se společnými náklady 
svazu (poplatky MF, účast na kongresech, společné svazové akce, na administrativu apod.) je schvalováno v 
rámci Předsednictva ČSK a bylo delegátům předloženo s možností srovnání vývoje za posledních pět let. 
Hospodářský výsledek a úplná účetní závěrka za rok 2022 včetně Rozvahy, Výsledovky a Přílohy k závěrce je 
zakládána do veřejného rejstříku, kde lze sledovat hospodaření svazu i zpětně. Svaz bude pokračovat 
v transparentní informovanosti členů o svém hospodaření. Ke zprávě o hospodaření a písemným 
podkladům k ní nebylo připomínek ani dotazů. 

V závěru zprávy byly tlumočeny informace o klubech žádajících o přijetí do ČSK.  

Zprávu o činnosti a hospodaření doplnil komentářem předseda ČSK S. Ježek. Doplnil informace k činnosti 
sekce kanoistiky na divokých vodách a informoval o úkolu NSA připravit prioritizaci sportů pro podporu 
státní reprezentace a s ní související podporou talentované mládeže. Z tohoto důvodu je třeba neustále 
přispívat ke zvýšení popularizace kanoistiky všemi prostředky, včetně mezinárodních úspěchů. 
Okomentoval některé detaily Rejstřík sportu NSA a požadavky od NSA. Vyzvedl nutnost podpory mládeže a 
její účast na soutěžích, což jsou aktuálně vyžadovaná měřítka od NSA. 

Zpráva revizní komise: 
Zprávu RK ČSK přednesl předseda revizní komise Jiří Mrkos. Okomentoval činnost RK ČSK a činnost 
revizních komisí sekcí v roce 2022. Většina aktivit RK byla zaměřena na financování a hospodaření sekcí. 
Věnoval se řešení opožděného financování ze strany NSA – řešeného půjčkou z RF svazů ČUS a z vlastních 
zdrojů ČUS – obě byly vráceny. Podal informace k inventarizaci a k inventuře financí, povedené postupy dle 
zákona o účetnictví a konstatoval shodu s účetní uzávěrkou. Doporučil Konferenci ČSK schválit účetní 
závěrku za rok 2022. 
 

Zpráva mandátové komise 
Určený mluvčí mandátové komise podal delegátům informaci, že na Konferenci bylo pozváno 10 delegátů 
z každé sekce (celkem 30). Přítomno je 27 delegátů: 
   - sekce kanoe rychlost (dále jen KR) – přítomno 10 delegátů   
 - sekce kanoistiky na divokých vodách (dále jen KDV) – přítomno 9 delegátů  
 - sekce vodní turistiky (dále jen VT) – přítomné 9 delegátů  
Přizváno 30, celkem přítomno 27, v každé sekci byl přítomen nadpoloviční počet delegátů, celkem 90% 
delegátů. Konference je podle stanov ČSK usnášeníschopná. Protokol a prezenční listiny jsou uloženy na 
sekretariátu ČSK. 
 

Přijímání nových členů do ČSK : 
V podkladech byly delegátům rozeslány žádosti tří klubů o přijetí do ČSK : 
- NEXPA, z.s. IČO: 14437317, zaměření DL  
- Cerekváček z.s., IČO: 11835249, zaměření DL  
- Dragonclub Brno z.s. , IČO: 22734970, zaměření na DL 
J. Boháč podrobněji okomentoval obdržené přihlášky nových členů do ČSK a situaci jednotlivých žadatelů 
po projednání v rámci Předsednictva ČSK, které dalo doporučující stanovisko k přijetí klubu Dragonclub 
Brno, z.s., a neutrální stanovisko k přijetí dalších dvou žadatelů. Po zodpovězení dotazu bylo o přijetí 
nových klubů hlasováno jednotlivě. Přijat do ČSK byl klub Dragonclub Brno z.s., IČO: 22734970, hlasováním 
sekcí 3:0. Zamítavé stanovisko bylo vyjádřeno k žádostem NEXPA, z.s. IČO: 14437317, hlasování sekcí 0:3 
Cerekváček z.s., IČO: 11835249, hlasování sekcí 0:3. 



 
Diskuse a projednání celosvazových záležitostí:  
S.Ježek – informace k novým podmínkám NSA pro přidělení státní dotace v programu Podpora sportovních 
organizaci svazového charakteru 2024 a 2025. Nový požadavek od NSA je minimální výše ročního příspěvku 
členů ve výši 200,-Kč/člena spolku, stávající nastavená výše v ČSK je 10,-Kč/člen. Nutné projednat 
v jednotlivých sekcích a Předsednictvu ČSK, předložit konferenci ČSK příští rok. Informaci okomentoval 
J.Boháč za sekci KR.  
 
Stanovení úkolů pro další období: 
J. Boháč přednesl soubor úkolů, navržený Předsednictvem ČSK, které by mely být součástí usnesení 
konference. Hlavním cílem je zabezpečit rozvoj kanoistiky. Návrh na doplnění ani úpravy nebyl předložen. 
 
Schválení Usnesení Konference ČSK: 
Návrh usnesení konference ČSK, jehož body vyplynuly z průběhu jednání konference, přednesl předseda 
návrhové komise Petr Náprstek. J. Boháč poděkoval komisi za finalizaci Usnesení Konference, jehož 
koncept předložilo Předsednictvo ČSK návrhové komisi. K doplněnému návrhu usnesení nebylo 
připomínek, dotazů ani jiných návrhů. O Usnesení konference ČSK 2022 bylo hlasováno takto: 

Sekce KR 10 hlasů pro / 0 proti / 0 se zdržel,  
Sekce KDV 9 hlasů pro / 0 / 0 se zdržel,  
Sekce VT 9 hlasů pro / 0 / 0 se zdržel.  

Usnesení konference ČSK 2023 bylo v jednotlivých sekcích schváleno jednomyslně, celkově bylo schváleno 
jednotlivými sekcemi poměrem 3:0. Usnesení Konference je nedílnou přílohu tohoto zápisu. 
 
Závěr. 
Na závěr konference předseda Stanislav Ježek všem poděkoval přítomným delegátům za účast na 
konferenci a dále poděkoval všem přítomným za jejich obětavou práci pro kanoistiku, popřál všem 
delegátům a do další činnosti co nejvíce úspěchů a uspokojení z působení v kanoistice v dalším období. Po 
vyčerpání všech bodů programu jednání ukončil konferenci v 17:04 hodin. 
 

Zapsal:   Mgr. Ivo Eichler – sekretář sekce KDV 
 


